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AKADEMICKÝ SENÁT 
 

Zápis č. 142 

ze zasedání konaného dne 19. dubna 2013 od 10h v zasedací místnosti u děkanátu. 
 
Přítomni: 

 Bc. Klára Bažantová  

 Silvester Buček  

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D.  

 Mgr. Slavomíra Ferenčuhová, Ph.D. 

 doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D.  

 Mgr. Petr Martinovský 

 Mgr. Michal Pink, Ph.D. (příchod 10:20) 

 Bc. Natália Saganová 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D.  
 
Zapisovatelka: Mgr. Vendula Vespalcová  
 
Hosté: doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D., děkan FSS 
 PhDr. Petr Suchý, Ph.D., vedoucí KMVES 
 Mgr. Petra Kuchyňková, Ph.D., členka KMVES 

 
Omluveni: 

  Bc. Pavel Buršík 
  doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 

 
Program jednání: 
 

1) projednání akreditačních materiálů Joint Master Programme in International Relations: 
Europe from the Visegrad Perspective 

2) projednání Výroční zprávy FSS MU za rok 2012  
3) projednání změn Volebního a jednacího řádu AS FSS MU  
4) doplnění členek a členů Rozhodčí a smírčí komise  
5) různé  

 
Program byl schválen (8 pro, 0 proti, 0 se zdržel).  
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Průběh jednání: 
 
1) projednání akreditačních materiálů Joint Master Programme in International Relations: 

Europe from the Visegrad Perspective 
Děkan Dančák seznámil AS s průběhem přípravy akreditačních materiálů tohoto studijního 
programu. Podrobněji program představil vedoucí katedry KMVES PhDr. Petr Suchý, Ph.D. 
Čtyřsemestrální magisterský studijní program Joint Master Programme in International 
Relations: Europe from the Visegrad Perspective vzniká ve spolupráci Jagellonské univerzity 
v Krakově, Univerzity Pécs, FSS MU a Univerzity Mateja Bela v Banské Bystrici, na nichž v tomto 
pořadí bude probíhat výuka v jednotlivých semestrech. Zkušební komise pro závěrečné zkoušky i 
diplom budou ze všech čtyř univerzit. Dle Suchého by příspěvek KMVES FSS neznamenal pro 
katedru další zátěž, pro výuku má v současné době dostatečné kapacity. Program přispěje 
k žádoucí internacionalizaci katedry, fakulty i univerzity. Univerzita v Krakově již zaznamenala 
několik uchazečů o studium a dva již byli ke studiu přijati. 
 
Diskuse: 
Mgr. Otto Eibl, Ph.D.:  
Kdy a jak budou vznikat diplomové práce studentů? Je nějak ošetřeno, aby všichni studenti 
nepsali své závěrečné práce pod vedením učitelů z univerzity v Banské Bystrici? 
 
Mgr. Petra Kuchyňková, Ph.D.: 
Studenti absolvují dva semestrální diplomové semináře, jeden v Pécsi, jeden v Banské Bystrici, 
témata závěrečných prací budou mít ale na výběr z nabídky všech čtyř univerzit a s jejich 
vyučujícími budou individuálně konzultovat.   
 
Mgr. Otto Eibl, Ph.D.:  
Neočekáváte „přetlak“ zájemců o vedení prací na prvních dvou univerzitách, kde už budou 
studenti své vyučující znát? 
 
PhDr. Petr Suchý, Ph.D.: 
Stát se to může, ale spíše jen v prvním roce po uvedení studijního programu. Domnívám se, že 
poté už si studenti budou vzájemně sdělovat dojmy z jednotlivých univerzit a učitelů, takže se 
zátěž rozprostře. Samozřejmě pokud vzniknou nějaké problémy, budeme je operativně řešit, ale 
ne na úkor kvality programu. Máme o něj velký zájem, ale nechceme ustupovat z našich 
standardů kvality výuky. 
 
Mgr. Petr Martinovský: 
Jak je ošetřeno přijímací řízení? 
 
Mgr. Petra Kuchyňková, Ph.D.: 
Přijímací řízení je podrobně ošetřeno ve smlouvě, je přesně uvedeno, jaké materiály musejí 
zájemci o studium předložit a posuzují je zástupci všech zúčastněných univerzit. 
 
Silvester Buček:  
Je to poměrně nestandardní model výuky. Má už univerzita s něčím podobným zkušenost?  
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PhDr. Petr Suchý, Ph.D.: 
Ano, a to nejen univerzita, ale i katedra MVES. V současné době rozjíždíme studijní obor 
European Governance ve spolupráci s univerzitami v Utrechtu a Kostnici a je o něj zájem. 
 
Silvester Buček:  
Co se stane v případě, že student neúspěšně složí zkoušky či bude prodlužovat studium? 
 
Mgr. Petra Kuchyňková, Ph.D.:  
Ve smlouvě je dán počet kreditů, které musí student získat (60 za rok), případné opakování 
zkoušek bude probíhat dle vnitřních předpisů univerzit. 
 
doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D.: 
Jedná se o placený studijní obor, takže motivace neprodlužovat studium je dána i financemi. 
 
Silvester Buček: 
Kolik očekáváte na oboru studentů? 
 
PhDr. Petr Suchý, Ph.D.: 
Předpokládám, že budeme začínat na nižších číslech, kolem 10 studentů. Domnívám se, že počet 
10 – 20 studentů není problém – některé kurzy budeme nabízet i studentům jiných oborů, takže 
toto relativně nízké číslo nevidím jako problematické, a na tom se shodujeme i s Jagellonskou 
univerzitou. Zájem o obor bude pramenit určitě i z toho, že studium bude probíhat v poměrně 
atraktivních destinacích.  
 
Hlasování o usnesení:  
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí 
žádost o rozšíření akreditace magisterského studijního programu Mezinárodní teritoriální studia 
o studijní obor Joint Master Programme in International Relations: Europe from the Visegrád 
Perspective. 
9 pro, 0 proti, 0 se zdržel 
 
 
2) projednání Výroční zprávy FSS MU za rok 2012  
Děkan Dančák představil AS výroční zprávu, která se svým zpracováním nijak výrazně neliší od 
zpráv z let minulých. Vyzdvihl dva oddíly výroční zprávy: 
 
Počty přihlášek na FSS  
Podle letošního počtu podaných přihlášek na FSS se zdá, že loňský pokles jejich počtu byl spíše 
výjimkou. Z jednoho roku nelze vyvozovat trend. Nejpravděpodobnější příčinou výkyvů je 
demografický vývoj, přesto je zájem o fakultu stále jeden z nejvyšších v republice, a to díky 
kvalitě vzdělání, kterého se studentům FSS dostává. Nadále je třeba sledovat fluktuace počtu 
přihlášek na jednotlivých oborech, protože pro malé obory to může být i existenční problém (lze 
ho řešit např. kombinacemi oborů atd.). Celkový trend počtu přihlášek můžeme vyhodnotit až 
po 3–5 letech. Loňský propad počtu přihlášek se letos nepotvrdil, proč tomu tak bylo, ale 
nevíme. 
 



- 4 - 

 

 

 

Ekonomická agenda 
Z hlediska hospodaření byl loňský rok nejúspěšnější v historii FSS, fakulta měla největší rozpočet 
ve své historii a byl tažen dvěma zdroji: úspěšností grantových řízení a strukturálními fondy. 
Nová pravidla hospodaření na úrovni univerzity i fakulty jsou dobrá, rozpočet je vyvážený. 
 
Diskuse: 
Bc. Klára Bažantová:  
Je s výroční zprávou nakládáno i jako s PR materiálem? 
 
doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D.:  
Ano, stane se to, budeme s ní pracovat jako s propagačním materiálem, stane se součástí 
komunikační strategie fakulty. 
 
Hlasování o usnesení:  
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje Výroční zprávu FSS 
MU za rok 2012. 
9 pro, 0 proti, 0 se zdržel 
 
 
3) projednání změn Volebního a jednacího řádu AS FSS MU  
Předsedkyně AS Šmídová seznámila senátory s výsledky své konzultace změn VJŘ s předsedou 
Legislativní komise AS MU doc. JUDr. Filipem Křepelkou, Ph.D. a zkonstatovala, že je třeba ještě 
dojednat dvě záležitosti: 
 datum začátku senátorského mandátu – uvést konkrétní datum 
 „dvourychlostní“ mandáty – odlišnou délku mandátů členů studentské komory AS FSS 
 
Mgr. Petr Martinovský: 
Studentská komora na návrhu jednoletého mandátu svých senátorů stále pracuje. V současné 
době získáváme zpětnou vazbu od studentů, chceme vědět, co si oni o této věci myslí. Konkrétní 
znění návrhu zatím není připraveno v podobě, ve které by se o něm dalo hlasovat. Chceme 
zdůraznit, že jednoletý mandát je jen součástí širší snahy vyřešit stávající nevyhovující stav 
týkající se studentských senátorů. Navrhovaných změn jednacího řádu by mělo být více (např. 
slib senátora), jednoletý mandát situaci sám o sobě nevyřeší. Prioritou SK je přesvědčit o našem 
návrhu AS MU, kolega Buršík je odhodlán k širšímu lobbyingu. 
 
Publikum – senátor SKAS MU Mgr. Ondřej Mocek: 
Tři poznámky: 

1. Vzhledem k procedurálním záležitostem AS MU nestihne tuto záležitost před koncem 
akademického roku projednat.  

2. Jak si kolega Buršík představuje lobbying v AS MU senátu? Je třeba říci, že SKAS MU není 
návrhu na zkrácení mandátu nakloněna. 

3. Dle zákona o VŠ musí vnitřní předpisy navrhovat děkan, senát jen schvaluje. Senát nemá 
kreační pravomoc, nemůže navrhnout změnu jednacího a volebního řádu. 

 
PhDr. Iva Šmídová, Ph.D.:  
Na právnické fakultě byl 1letý mandát a neosvědčil se, vrátili se ke 2letému. 
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doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D.: 
Tím je osud návrhu předurčen... Jestliže se to neosvědčilo, AS MU nebude nakloněn takové 
změně znovu. Navíc je v AS praxe taková, že o některých záležitostech neprobíhá diskuse, jen se 
hlasuje, tzn. není prostor pro přesvědčování. Senát nemusí této pro SK důležité věci věnovat 
pozornost, protože není pro něj důležitý. 
 
PhDr. Iva Šmídová, Ph.D.:  
Nejen velkému, ale i našemu senátu končí mandát, pokud to schválíme návrh SK v červnu, je 
otázka, zda na takové rozhodnutí máme legitimitu. 
 
Mgr. Petr Martinovský:  
SK se bude záležitostí dále zabývat a oznámí senátorům své stanovisko a zda bude k projednání 
na dalším zasedání AS FSS. 
 
doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D.:  
Jakým způsobem získáváte zpětnou vazbu od studentů? Jsou ti, kteří se k záležitosti vyjadřují, 
obeznámeni s problematikou senátu? Vědí, co senát je a jak funguje? 
 
Silvester Buček: 
Komunikujeme přes facebook a stránky SK a prostřednictvím spolků. 
 
PhDr. Iva Šmídová, Ph.D.: 
Navrhuji, aby tato zpětná vazba od studentů byla součástí stanoviska SK. Lze také s akademickou 
obcí jinak komunikovat a motivovat ke kandidatuře na senátory ty její členy, kteří mají 
perspektivu, že se na fakultě budou pohybovat déle. 

 
 

4) doplnění členek a členů Rozhodčí a smírčí komise  
Mandáty členů RSK budou trvat do konce funkčního období senátorů. 
Studentská komora nominovala Silvestera Bučka a Bc. Natálii Saganovou.  
Komora akademických pracovníků nominovala Mgr. Otto Eibla, Ph.D.; Mgr. Slavomíru 
Ferenčuhovou, Ph.D. a doc. Mgr. Lenku Lacinovou, Ph.D. 
Senát se shodl na jednotném hlasování o všech navržených členech  
 
Hlasování o členech Rozhodčí a smírčí komise:  
(9 pro,  0 proti, 0 se zdržel) 
 
Hlasování o usnesení: 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity zvolil nové členy Rozhodčí a 
smírčí komice AS FSS MU: Silvestera Bučka, Mgr. Otto Eibla, Ph.D., Mgr. Slavomíru 
Ferenčuhovou, Ph.D.; doc. Mgr. Lenku Lacinovou, Ph.D. a Bc. Natálii Saganovou. 
(9 pro,  0 proti, 0 se zdržel) 
 
Členové RSK nominovali na post předsedy Silvestera Bučka. 
Hlasování členů RSK o zvolení Silvestera Bučka předsedou RSK: 
5 pro, 0 proti, 0 se zdržel 
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5) různé  
Předsedkyně Šmídová připomněla výsledky jednání o novele vysokoškolského zákona, které 
probíhalo na rektorátu MU a jehož se mohli zúčastnit i senátoři AS FSS. Výsledky jednání byly 
zaslány senátorům e-mailem. 
 
Hodnocení prvního ročníku Dne fakulty: 
Silvester Buček:  
O Dni fakulty zpracuji evaluační zprávu, kterou chci přednést na pondělní schůzi vedení fakulty. 
Den fakulty je jistě dobrý nápad, osvědčily se studentské kapely, chybou byl pouze den konání – 
čtvrtek – který ve spojení s děkanským volnem a pěkným počasím znamenal nižší účast, než jaká 
se očekávala. Příští rok by se akce měla zopakovat v mírně pozměněném formátu. 
 
doc. PhDr. Břetislav Dančák, Ph.D.: 
Neviděl jsem, že by se prezentovala Munie...  
 
Silvester Buček:  
Munie se nakonec neprezentovala, přestože svou účast nejprve přislíbila. Jsem zklamán jejich 
přístupem. 
 
Bc. Natália Saganová:  
Jako členka Munie se k tomu chci vyjádřit. Nechci obhajovat to, že Munie slíbila účast, ale 
nakonec se nezúčastnila, jen chci říci, že to neznamená, že Munie nic nedělá. Připravuje rozsáhlý 
program spojený s Majálesem. 
 
Na svém příštím zasedání bude AS FSS schvalovat nové členy a předsedu Disciplinární komise 
FSS. Stávající předseda Mgr. Bohuslav Binka, Ph.D. ve své funkci končí. Dalším bodem programu 
budou informace proděkana Chytilka o novinkách týkajících se SCIO testů v přijímacím řízení na 
FSS. 
 
Nejbližší zasedání AS FSS proběhne ve středu 5. 6. 2013 ve 14:00 h. 
 
 
Přijatá usnesení: 
 
2013-04-19/1 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity projednal a vzal na vědomí 
žádost o rozšíření akreditace magisterského studijního programu Mezinárodní teritoriální 
studia o studijní obor Joint Master Programme in International Relations: Europe from the 
Visegrád Perspective. 
  
2013-04-19/2 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje Výroční zprávu 
FSS MU za rok 2012. 
 
2013-04-19/3 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity zvolil nové členy Rozhodčí a 
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smírčí komice AS FSS MU: Silvestera Bučka, Mgr. Otto Eibla, Ph.D., Mgr. Slavomíru 
Ferenčuhovou, Ph.D.; doc. Mgr. Lenku Lacinovou, Ph.D. a Bc. Natálii Saganovou. 
 
 
Všechny projednané dokumenty jsou vyvěšeny na dokumentovém serveru IS MU. 
 
 
 
   

PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
předsedkyně senátu 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 
místopředseda senátu 

Bc. Klára Bažantová 
místopředsedkyně senátu 

 
 
Zapsala Mgr. Vendula Vespalcová, zapisovatelka AS FSS MU  


